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Tohtoročné stretnutie Svetového ekonomického fóra (WEF) v Davose bolo štedré aj na účasť katolíckych

kňazov a rehoľníkov. O štyroch angažovaných sestrách sme už na Christianitas.sk písali. Témy budovania

lepšieho pokrokového sveta však oslovili aj ďalších príslušníkov kléru a rádov, takže prijali pozvanie

k dialógu a bratstvu.

Fórum sa dotklo ôsmich základných tém: klíma a príroda, spravodlivejšia ekonomika, technológie a

inovácie, pracovné miesta a zručnosti, efektívne podnikanie, zdravie a hygiena, globálna spolupráca a

spoločnosť a spravodlivosť. Čiže témy, ktoré sú zrejme pre spásu ľudskej duše momentálne tie

najdôležitejšie.

Páter Leonir Chiarello, generálny predstavený Scalabrynských misionárov, porozprával zvedavým

účastníkom fóra o prioritách a príkladoch svojho angažovania: „V Cirkvi nás vedie perspektíva, ktorú

navrhol pápež František v Laudato si’ a Fratelli tutti, aby sme sa starali o životné prostredie a
podporovali inkluzívnejšiu ekonomiku. Katolícke organizácie a náboženské kongregácie
vytvárajú programy pre vytváranie pracovných miest, rozvoj, vzdelávanie a zdravotnú
starostlivosť.“

„Ako misionári sme sa zaviazali k programom vytvárania pracovných miest pre migrantov a
utečencov v partnerstve so súkromným sektorom a Globálnym fondom solidarity. Príkladom
úspechu v tejto oblasti je príbeh migrantky, ktorá strávila dlhé roky vo Venezuele. S našou
podporou vytvorila továreň na hračky na hraniciach Kolumbie, Venezuely a Cucuty, aby
poskytla prácu skupine migrantiek. V dnešnej dobe je to veľmi prosperujúci biznis.

Tak ako ona, aj milióny migrantov a utečencov napĺňajú programy prijímania, ochrany,
propagácie a integrácie, ktoré vyvinula Cirkev na celom svete. Je príkladom úspešnej
medzinárodnej spolupráce medzi Cirkvou a súkromným sektorom. Boli vytvorené pracovné
miesta a je podporovaná ekonomika, na ktorej sa podieľajú všetci, vrátane migrantov a
utečencov,“ uviedol. Takže toto je tá pravá misijná úloha Cirkvi – prosperujúci biznis, migranti a

inkluzívna ekonomika. Zdá sa, že sme 2000 rokov strácali čas hlásaním nutnosti prijať kresťanstvo pre spásu

duší.

V súčasnom kontexte pandémie COVID-19 a vojen v mnohých krajinách, najmä ruskej invázie na Ukrajinu,

zdôraznil Chiarello dôležitosť budovania porozumenia a spoločného programu na riešenie najpálčivejších

problémov. Je potrebné implementovať politiky a programy diskutované počas fóra. Je obzvlášť dôležité

dohodnúť sa na mechanizmoch medzinárodnej spolupráce a spoločnej zodpovednosti: „Jedným slovom,

od fóra očakávame výsledky.“ Dôvera v Davos, politikov a Klausa Schwaba, je zdá sa medzi niektorými

katolíkmi značná. Evidentne veria, že preformátujú svet k lepšiemu.
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Predstavitelia obchodu vyjadrili veľké uznanie záväzku Cirkvi ako „globálneho partnera v solidarite“,

povedal Alan Jope, generálny riaditeľ medzinárodného Unileveru. Dodal, že je dôležité, aby nadnárodné

spoločnosti a veľké korporácie prevzali určitú zodpovednosť a zaviazali sa pracovať pre lepší svet. Takže

takto vládnuce špičky teraz vnímajú katolícku Cirkev: ako globálneho partnera v solidarite!

Fóra sa zúčastnili aj (ďalšie) rehoľné sestry. Marta Guglielmettiová, prevádzková riaditeľka Globálneho

fondu solidarity, prítomným pripomenula, že na celom svete je okolo milióna mníšok, rehoľníkov a

kňazov, ktorí sa starajú o tých najzraniteľnejších. Väčšina ľudí v núdzi zahŕňa migrantov, utečencov a

vnútorne vysídlené osoby. Poskytnúť im pomoc znamená „stelesniť odvážne vedenie, ktoré

potrebujeme na obnovu po globálnej pandémii“. A ono „odvážne vedenie“, z pohľadu katolíka, sa

zrejme zmaterializovalo priamo pred jej očami, v Davose, v liberáloch, neomarxistoch

a environmentalistoch, sediacich na čalúnených stoličkách. Logiku to však určitú má – kto pandémiu

vyvolal, ten by ju mohol aj napraviť.

A nakoniec (keďže dnes sa Fórum končí) ešte trochu fanfár:

„Odnášame si odtiaľto krásny zážitok z partnerského načúvania. Bol to úspešný krok priviesť
do Davosu tých, ktorí zvyčajne neprichádzajú, ktorí sú hlasom tých, ktorí sú na okraji
spoločnosti. Počas stretnutia bolo skutočne cítiť túžbu ľudí zo súkromného sektora odpovedať
na otázku, ako môžu mať väčší vplyv na spoločnosti, v ktorých pôsobia, na sociálnu inklúziu,
ako aj na starostlivosť o životné prostredie a klimatické zmeny. Tu uvedené odpovede
nezmenia situáciu zo dňa na deň, ale inšpirovali ich, aby sa na svoje aktivity pozreli iným
spôsobom a predstavili nové, inovatívne nápady,“ povedal don Chiarello.

Lepšie by to nepovedali ani súdruhovia Colotka a Biľag…
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